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 " לך - לך פרשת " 
 אתר ווטרס   /   מה גילתה הפרידה מאברהם?

שני שותפים עתירים בנכסים חיו בעיר אחת. אחד מהם היה גומל חסדים ונותן צדקה, ומפזר את 
כולל גם  -ממונו לעניים, ובשל זאת נתן לו ה' הצלחה וכל מה שניסה הצליח. וכל האנשים סביבו 

היו בטוחים כי שני השותפים ביחד הינם ברי מזל גדולים וההצלחה מאירה להם פנים  -השותף שלו 
 אחד.כ

כעבור זמן מה, נפרדו השותפים וכל אחד מהם הקים עסק משלו. הראשון הצליח מאוד גם בעסק השני 
אך השני ירד פלאים עד שהגיע לפת לחם. אז התברר שלמעשה מזלו וברכתו של הראשון היא שהביאה 

 להם את הצלחתם.
צדיקים. אולם לאחר  כך היה גם עם אברהם ולוט. כשלוט גר עדיין עם אברהם חשבו כולם ששניהם

שאמר "אי אפשי לא באברהם ולא באלוקיו". אז ראו כולם שכל  -שנפרדו מיד כתוב "ויסע לוט מקדם" 
 מה שהיה ללוט היה בזכות אברהם וראו את ההבדל בינם.

 
 

 נר זיכרון 

 

 תשס"ו חשון י"ד  -ז"ל   לאה הופמן 
 

 "ד ע י"ז חשון תש -ז"ל  יואל סימון 
 
 
 

 

 
 
 

 במעונם שהשמחה 
 טוב  - מזל 

 

 ורפאל.   לג'ודי ואריה שניידר ולכל המשפחה להולדת הנכדה, בת לניצן 
 
 
 

 #   2580וג מקוצר  חי   - מטלפון ביתי נייח    )מתוך הקיבוץ(   - שר"פ    מוקד 
 בנייד מכל מקום בארץ ובחו"ל.   073-2341234או לטל' 

 
 
 
 

 שבת    זמני
 

 16:20       הדלקת נרות 

 

 16:40      מנחה וקבלת שבת   

 

 17:26        השבת צאת 
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   "פינת ההלכה"

 "משל לאוהבו של מלך..."

האם   שאלה: העמידה,  תפילת  באמצע  עומדים  הציבור  את  ומצאתי  שחרית,  לתפילת  באיחור  הגעתי 

תפילת העמידה( או  להתפלל יחיד כסדר ו"לסמוך גאולה  להצטרף עמהם )כי עיקר התפילה בציבור היא  

 לתפילה"? 

עצמ"אע תשובה: בפני  מצווה  היא  וברכותיה  שמע  קריאת  שאמירת  בפני  פ  מצווה  עמידה  ותפילת  ה, 

כל הסומך גאולה לתפילה, הרי  "עצמה, צריך לסומכן זו לזו ואסור להפסיק ביניהן. ואמרו חכמים, ש

)ברכות ט,    מובטח לו שלא ינזק בכל אותו היום  –ואם סמכן כתפילת ותיקין    )ברכות ד, ב(.  "הוא בן עולם הבא

 ב, ותוס’ שם(.  

לה לתפילה, לאוהבו של מלך שבא ודפק על פתחו של המלך, וכשיצא המפסיק בין גאוחז"ל דימו את  ו

המלך לידע מה הוא מבקש, מצאו שהפליג לעניין אחר, ואף המלך מפליג ממנו. הזכרת הגאולה שגאל ה’  

את   מזכירה  ממצרים  ישראל  שגאולת  מפני  המלך,  של  פתחו  על  כדפיקה  כמוה  ממצרים  ישראל  את 

אהבה שנמשלה לאירוסין שבין חתן לכלה. ומתוך כך יוכל המתפלל   האהבה הגדולה של הקב”ה לישראל,

לזכות לדבקות יתירה בה’, ולבקש ממנו על ישראל עמו, והמפסיק ביניהם מאבד את השעה )עי’ ירושלמי 

גם אם ישמע קדיש או קדושה בין גאולה לתפילה שפוסק השולחן ערוך להלכה  לכן    .ברכות פ”א ה”א(

חזנים רבים נוהגים לסיים את ברכת    ע סו, ט(. ")שו  בשתיקה לא יפסיק בין גאולה לתפילהלא יענה ואף    –

כדי שלא יוכלו לענות אחריהם אמן. וזאת מפני שנחלקו הפוסקים אם עניית אמן    בלחש,  'גאל ישראל'

של החזן נחשבת הפסקה בין גאולה לתפילה, ובכך שיסיים בלחש יפתור את    'גאל ישראל'אחר ברכת  

בקול רגיל. וכאשר ישנם    'גאל ישראל'מן הספק. ויש שאינם חוששים לזה, ומסיימים את ברכת    הקהל

 . בקהל אנשים שיוצאים ידי חובתם בשמיעת החזן, ברור שחובה על החזן לומר את כל הברכה בקול רם

מי שאיחר והגיע לתפילה בשעה שהציבור עומד להתחיל תפילת עמידה, יתפלל כסדר ויסמוך גאולה  

שעיקר התפילה במניין, שיתפלל אדם עם עשרה יהודים תפילת שמונה עשר ומאחר  פילה. ואע"פ  לת

יפסיד את התפילה עם הציבור, בכל זאת עדיף שיתפלל כסדר, משום שסמיכת גאולה לתפילה  שאיחר  

ערבית הדין שונה על תפילה עם הציבור. אמנם בתפילת  ד( ")שו  עדיפה  כה,  להלן  ועיין  ג;  רלו,  רוב       .ע  לדעת 

ואם שמע   גאולה לתפילה,  כך לסמוך  כל  צורך  אין  גאולה  בשבת  הפוסקים, בשבת  בין  וקדושה  קדיש 

 . ה שם, ו,  וכן כתב הרב עובדיה יוסף, הליכות עולם שמות ו("כך כתב המשנה ברורה ט, ובאו) יענה עליהם –לתפילה 

   .בברכת שבת שלום, מיכאל

 , החל מפרשת בראשית, לאורך כל חומש בראשית... להזכירכם

 השיעור לשבת

  20:30ב"ערוץ הפנימי" מידי יום חמישי בשעה  

  10:00ובשידור חוזר ביום שישי בשעה 

  .מיכאלמוזמנים בשמחה. קישור לצפייה דרך יוטיוב נשלח ב"מקומי" בסמוך לשידור. 
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 מועדת בית הכנסת 
 

  - "נח"שבת פרשת 

 הדלקת נרות  - 16:20
  ברחבת בית הכנסת / מתחת לחדר האוכל - קבלת שבת וערביתו מנחה   - 16:40
  בית הכנסת  ברחבת - שחרית א' ומוסף   - 6:45
  חדר האוכל מתחת  -שחרית ב' ומוסף    - 8:00

 ..." למה תאמר יעקב " מ'ישעיהו  -הפטרה             
 )בלבד(  רחבת בית הכנסתב -מנחה א'  - 13:00
 )בלבד( ברחבת בית כנסת  - מנחה - 16:15

 

 ברחבת בית הכנסת  וברחבת ה"שטיבל" )בלבד(. - צאת שבת - 17:26
 

 ימי חול  
 הנחת תפילין                            - 5:05

 הנץ החמה     - 5:57
 א'שחרית  - 6:00
 שחרית ב' - 8:00
 סוף זמן קריאת שמע  - 8:39

   רחבת בית הכנסת -מנחה  - 16:25
 שיעור יומי   - 18:45
  בית הכנסת רחבת -ערבית  - 19:15
 . ברחבת "השטיבל" -מנחה וערבית  - 16:40

 

  !לרגע כתיבתה. במידה ויהיו שינויים נעדכן בהתאם הערה: התוכנית הינה נכונה 
 

  אבי ש. - איתנהובריאות  -שבת שלום בברכת 
 
 

 
 ישראל ומרים רותם  -חתן וכלה בראשית 

 

בילדותו בשנות הארבעים בתל אביב הקטנה היה החתן מתפלל בשטיבל )בית הכנסת קטן( של חסידי 
זה היה נהוג כל שבת וחג "למכור" את  אוסטורבצ'ה ברחוב מרכז בעלי מלאכה פינת רש"י. בשטיבל

העליות לתורה בדרך של הצעות מחיר וכל זה בשפת האידיש, כמובן שגם הדברים החשובים כמו מפטיר  
יונה, פתיחת ארון קודש, חתן תורה וחתן בראשית היו "נמכרים" למרבה במחיר, ובדרך כלל הגבירים  

 נחשבים.שהפרוטה הייתה מצויה בכיסם היו זוכים בכיבודים ה
לחתן היה דוד שהיה קונה את ההגבהות וגלילות ספר תורה לכל השנה )אצל החסידים זה מאוד נחשב(, 

 והיה מכבד מתפללים אחרים שיעשו זאת עבורו ובשמו.
ברור שכל הסכום שנאסף "ממכירות" אלו היה לטובת אחזקת השטיבל ולקיום קידוש בכל שבת לאחר  

ייקח )חנק(, דג מלוח )הרניג(, קצת גפילטע פיש, קצת צ'ולנט )חמין(  התפילה שכלל משקה חריף, עוגת ל
 וכמובן, איך לא, גאלר )רגל קרושה(.

 

תורה ובראשית, אדם המרבה ני בקהילות ישראל שבהם לא מכרו את העליות לתורה היו בוחרים לחת
ונות המוזכרות, בלימוד תורה, ירא שמים וגדול בתורה. היות ולחתן בראשית הנוכחי אין אף אחת מהתכ

 ועל כך הוא מודה. -מפתיע הדבר שנבחר השנה לחתן בראשית 
 

בספר בראשית נאמר "לא טוב היות האדם לבדו". מכל מעשה הבריאה רק הבדידות נקראת "לא טוב"  
 והצורך לצאת ממעגל הבדידות חיוני כמו אוויר לנשימה.

 

יחיד וידמה את עצמו לאלוה, ואולי יתחיל  רש"י מסביר את "הלא טוב" בכך שהאדם לא יהפוך את עצמו ל
לחשוב שהוא מלך העולם. לפיכך ברור שלכל חתן יש גם כלה, ולכן סבור החתן הנוכחי שבחירתו כחתן  

בראשית כוללת גם את הכלה שלו, מה עוד שעליה נאמר: "אשת חיל מי ימצא...רבות בנות עשו חיל ואת 
 עלית על כולם". 

 

 עבר אין גם הווה ועתיד", על כן כמה מילים על עברם של החתן והכלה.כבר נאמר: "למי שאין 
 

  

 קריאת תהילים ע"י נשים
 

15:61בשעה תתקיים    
 אישה בביתה.  לכ

 



 

 

 

4 

"ס הגיע לכפר אתא שם התחנך ועיצב שנים, ולאחר שזרקו אותו מכל בי 82נולד בתל אביב לפני  -החתן 
 את אישיותו. בהמשך הגיע לחברת נוער בקיבוץ שלוחות, שם פגש את הכלה כסתם חברה כמו כולם.  

ל( חיזר החתן אחרי הכלה, ולמזלו ושמחתו היא נענתה לחיזוריו. וכאן הם גידלו  רק לאחר הצבא )נח" 
 נינים )עוד אחד בדרך(.  8עוד אחת בדרך(, נכדים ) 17ילדים,  6משפחה לתפארת הכוללת  

 

שנה )עם סיפור מרתק של הצלה מידי הגרמנים(, עלתה לארץ בשנת   80נולדה בהולנד לפני  -הכלה 
ס שם גרו הוריה, ולאחר מכן הגיעה לחברת הנוער בשלוחות שם כאמור פגש  , למדה בכפר פינ1948

 אותה החתן.
 

  15בניהול המטבח וחדר האוכל בשלוחות )אקונומים( במשך  ביחדבמהלך השנים עבדו החתן והכלה 
שנה, על אף שהזהירו אותם שזה לא בריא לעבוד ביחד. אבל בגלל אישיותה ותכונותיה המיוחדות של  

 ילדים בתקופה זו.  2הצליח, ואפילו נולדו להם עוד הכלה זה 
 

בארבעים השנים האחרונות עסק החתן בניהול צי רכב ובעיקר במניעת תאונות דרכים שהיא אחת המכות 
 הקשות של המדינה. 

 

 שני פסוקים כתובים בתורה על חובת שמירת נפשו וגופו של האדם:
 "רק השמר לך ושמור נפשך מאוד"  .1

 לנפשותיכם""ונשמרתם  .2

חובת שמירת הנפש באה עם שמירת הגוף,   ,ואף שהכתובים מזהירים על שמירת הנפש שהיא הנשמה
ואם על שמירת הגוף הזהירה התורה כך קל וחומר שחייב אדם שלא לפגוע בחיי זולתו. שמירה קפדנית  

שפט חזק  על חוקי התעבורה היא מימוש המעשי של הפסוק: "ובחרת בחיים" וכבר נאמר בנושא זה מ
 האומר: "נהיגה שלא כשורה, הינה פגם יסודי באמונה וחיסרון מובהק במידתו של האדם!".

 

בארבעים השנים האחרונות עסקה הכלה בגידול אפרוחי הודים בבית האימון במסירות ובנאמנות, ותוך  
 של המשמר האזרחי ולאחר מכן מתנדבת בעזרה לקשישים בבית אבות " במתמיד"  מתנדבתכדי כך גם 

 הדסה נעורים בבית שאן.
 

כתחביב עוסקת הכלה ברקמות יד )יודאיקה( של שקיות לטלית ותפילין וכן מעילים לספרי תורה ופרוכות לארונות  
 קודש. כל זה בעלות כספית לא גבוהה שנתרמת ע"י הכלה הרוקמת לבית חולים אלין לילדים בירושלים. 

 

 ץ שלוחות בימים הנוראים. אבל גולת הכותרת של הכלה היא בית הכנסת בקיבו 
המעילים של ספרי  שכל  תופעה כזו לא קיימת באף בית כנסת בארץ ונראה שגם לא בכל העולם, והכוונה היא  

,  התורה, הפרוכת לארון הקודש, המפות בעמוד הדרשה והחזן ובשולחן קריאת התורה, כולם כולם בלבן 
 ת מדהימות(. מעשה ידיה בריקמה בעבודת יד של הכלה. )מצורפות תמונו 

 

 כפי שכבר אמרנו אשת חיל. 
 

חלום חייה של הכלה הוא להדליק משואה ביום העצמאות בהר הרצל וזאת כמחווה על מפעל חיים,  
 תרומה לחברה ולמדינה. )מי מרים את הכפפה?(. 

 

 לאחרונה חלתה קצת הכלה, עברה ניתוח לא קל בראש ואמורה לעבור עוד ניתוח נוסף בריאות.  
שהחתן וכולנו מכירים את הכלה, אנו בטוחים שהיא תתגבר, תחלים, תבריא ותחזור לרקום יודאיקה  וכפי 

 )וגם אולי לחזור לבית האימון(.
 מהחתן והכלה בראשית.   -שבת שלום ובריאות לכולם             
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  ביה"ס קהילתי בשלוחות
 

 זמן לשוט ולא לדאוג "
 מפרש אוסף רוחות ערות

 בואי ונפליג הכי רחוק 
 כי זה עכשיו או לעולם 

 

 מותר לחלום ולקוות 
 גם ים אוסף תפילות פשוטות 

 על סירה אחת ימים שלמים 
 עידן חביב  / " סיבות לחזור להאמין

  

 גיליתי שאפשר אחרת.  כבר תקופה די ארוכה שהילדים שלנו חסרי מסגרת ופתאום בשבוע אחד
הייתה לילדים שלנו   ומוטיבציה שעושים הרבה ומדברים מעטבזכות מספר הורים מלאי חלומות 

 סיבה לקום בבוקר. 
  

 לאן? לבית הספר הקהילתי של שלוחות. 
למפגשים קטנים ומלאי   -רכובים על אופניים  08:45בכל בוקר נאספו להם כיתות כיתות, בשעה  

 ערכים ומשמעות. 
ת ששום בית ספר לא היה יכול  בזכות צוות מתנדבות ומתנדבים יקרים נוצרה לה מערכת שעו 

 לייצר עבורם.
  

 אז זו אולי לא מציאות אידיאלית אבל לפחות לי היא נתנה סיבות לחזור ולהאמין. 
 

 תודה לכל העוסקים במלאכה. תודה על כוחה של קהילה שעוסקת בעשייה חיובית. 
 . עדן לב

 
 

 שבוע מודעות לתסמונת רט
 

 התחיל משיחת היכרות חמה ביננו לבין בנות השירות, ביוזמת הלנה היקרה.   הכל
 הן שמעו על שחר המתוקה הלוקה בתסמונת רט ועל ההתמודדות שלנו כ"משפחה מיוחדת".  

 

החודש מתקיים בארץ ובעולם חודש המודעות לתסמונת רט, ולכן בנות השירות בשיתוף ועדת  
 חינוך ובנק הזמן החליטו לציין כאן בשלוחות את שבוע המודעות לתסמונת רט. 

 עם המון מוטיבציה, ולמרות מגבלות הקורונה, הן החליטו להעלות את המודעות בדרכים יצירתיות: 
 

שיחה בערוץ הפנימי )וביוטיוב( על התמודדות עם ילדה עם   י אנו בנימין ביום ראשון העברנו  ●
תה בסגנון "סליחה על השאלה", וכללה שאלות ותשובות, פתקים  י תסמונת רט. השיחה הי 

 תיקים ומצעירים.ו סגולים, ואפילו השתתפות של שחר. תודה על התגובות המרגשות מו 
 

מעניין על תסמונת רט, בלונים סגולים וכמובן  ביום שני בנות השירות תלו שלטים עם מידע  ●
תה דרך כיפית במיוחד לעורר עניין בקרב הילדים. י הרבה טופי. הילדים התעניינו ושאלו, וזו הי 

 בנוסף חולקו בתאי הדואר מסכות סגולות, הצבע שמסמל את התסמונת. 
 

בשלישי נערכה בקיבוץ התרמה של בנות השירות עבור עמותת "מלאכיות הדממה", העוסקת   ●
                                                              בקידום הטיפול, המחקר וההכשרה בנושא תסמונת רט. 

 תודה מקרב הלב לכל מי שתרם, בזכותכם נאסף סכום יפה למען מטרה חשובה זו.
 

ביעי התקיים הפנינג מודעות לתסמונת רט, וכל הרווחים הועברו לעמותת "מלאכיות הדממה".  בר  ●
ימבורי, שערות סבתא  ' הכל התקיים בהתאם לנהלי הקורונה, ובכל זאת הילדים נהנו ממתנפחים, ג 

                                                      ומוזיקה שמחה. גם שחר נהנתה והכירה ילדים ואנשים חדשים. 
 כל מי שארגנו, סחבו, צילמו, הגיעו עם הילדים ופרגנו.תודה ל

 

בימים אלו שאי אפשר לחבק, חשוב לנו להביע את ההערכה שלנו במילים. אי אפשר לראות את  
 החיוך שלנו מתחת למסכות, אבל תדעו ששימחתם את שחר ואת כל משפחתנו.  

נחנו גאים לחיות בקיבוץ שלא תודה גם למי שעוזר ותומך בשגרה בארוחות, ייעוץ ומילים חמות. א
 מסתיר את הבת שלנו, אלא מעודד ועוטף.  

 . בנימין, עדי, הודיה, שחר ודניאל ורקר       
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+ 60מועדת    
 

 במהלך השבוע האחרון ביצענו הרשמה לפרויקט "ירוק בגינה", אותו נבצע במהלך השבוע הקרוב. 
בשעות אחר   ות בתיאום מראשצעיר ותמשפחלמשפחות שנרשמו, יגיעו במהלך שבוע הבא 

 אותם הזמנתם.חורף ה שתילי . אנו נדאג להביא את לשתילה וסידור הגינה ,הצהריים
 שבת שלום, אורן וחברי הועדה.       

 
 מבנק הזמן

 

 לתסמונת רט. במהלך השבוע האחרון קיימנו מספר אירועים להעלאת המודעות 
כל זאת לא היה יכול להתבצע ללא העבודה יוצאת הדופן והראויה להערכה של בנות  

 השירות, והחיבורים ההדוקים עם החינוך והגיל הרך. 
התחלנו את השבוע עם סרטון מרגש מאוד של עדי בנימין ושחר ורקר בערוץ הפנימי ובערוץ 

ום שלי בהעלאת המודעות בשלטים וחידות המשכנו בי  היוטיוב, שמהפידבקים שלכם נגע בלבבות.
 "הידעת" ובלונים ברחבי הקיבוץ, וחלוקת מסכות פנים בתאי הדואר בצבע סגול.

ביום שלישי קיימנו את ההתרמה בשיתוף עם הנוער האיכותי שלנו בבתי החברים, ואתם פתחתם  
י, פינות יצירה, ביום רביעי ביצענו הפנניג לילדים עד כיתה ג' עם מתנפחים, ג'מבור את הלב.

משתתפים, חלוקה לקפסולות ועמידה   20עם הרשמה מראש של עד   הכל -מכונת סוכר ועוד 
בנהלי הקורונה כמתחייב מכל אחד מאיתנו, וביום חמישי הפצנו את הסרטון המסכם לפעילויות  

תודה רבה לכל המסייעים מלפני ומאחורי הקלעים, הם רבים וטובים. אשרינו שזו   של השבוע.
 רן. שבת שלום, או               הקהילה שלנו. 

 
 מים 

 

 2021הנדון: כמות מוכרת לעניין תעריפים לשנת 
 מ"ק לחודש  3.5כמות מים בגובה של  כללי המים )קביעת כמות מוכרת( קובעים כי לכל נפש מגיע

 מ"ק לחודש ליחידה המשמשת למגורים(, בתעריף מים נמוך.  7 -)ולא פחות מ
 זכות זו כפופה לעדכון מספר הנפשות אצל ספק המים. 

 כןלו
    נפשות שרשום בחשבון המים. ה מספר  אני מבקש מנציג של כל בית אב לבדוק את  

שאוכל לדווח לרשות המים    לנובמבר כדי   20- אם הנתון לא נכון נא לעדכן אותי בהקדם אבל לא יאוחר מ 
עד סוף חודש נובמבר כפי שחייבים.  ילדים שעברו או עוברים לבית צעירים או בית רוסים יהיו רשומים  
שם ויגרעו ממספר הנפשות בבית.  ילדים שעזבו את הקיבוץ יגרעו ממספר הנפשות בבית.  משפחה  

ודכן בו מצוינים כתובת מגורים  שרוצה להוסיף נפש צריכה לתת לי העתק של תעודת זהות וספח מע 
   בחד"א. מים"  - חשמל - או לשים בתא דואר "גז    gmcshl1@gmail.comבשלוחות. אפשר לשלוח לדוא"ל:  

   . דן גולדנברג   -   תודה                            
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 מהמרפאה 
 

   1-6.11 - שעות פתיחת המרפאה השבוע

 

 חגית ו.   - בת שלוםש
 

 
 
 
 

   סיום פרויקט הפחים החומים
 

 שלום רב,
 מזה זמן רב ישנם קשיים רבים בנושא פינוי הפסולת מיישובי המועצה.

לאחר בחינת הנושא התקבלה החלטה לסיים את פרויקט הפחים החומים באופן הדרגתי ולבחון 
 .  2021הצבת פחים כתומים המיועדים לאריזות במהלך 

 :אשר הובילו להחלטההסיבות המרכזיות 
 

עמק המעיינות היא מהרשויות הבודדות שעדין ממשיכות בפינוי פסולת אורגנית המופרדת   .1
 התושבים. כלומר בבתי  ,במקור

עשרות רשויות בארץ כבר הפסיקו את הפעילות הזו. הפרויקט נחשב לכישלון מוניציפאלי   .2
 מבחינות רבות.מוחלט 

רשאים לקלוט  הכידוע פסולת זו מפונה לתהליך קומפוסטציה וכמעט אין בארץ אתרי קומפוסט  .3
 ה זמסוג מסרבים לקלוט פסולת  אתרי הקומפוסטמרבית  לצערנו סוג פסולת זה. 

זהו זרם פסולת ייחודי  אשר בו כל העליות הטיפול השוטף ממומנות ע"י המועצה בניגוד   .4
 לזרמים השונים בעולם המחזור.

שיטת הפינוי בשקיות פלסטיק בשילוב עם רמת הפרדה נמוכה )הרבה פסולת שאיננה   .5
 . ול בפסולת זו לטיפ אורגנית בפחים החומים( מייצרת אתגר בעייתי מאוד

מכלל הפסולת הנוצרת   3% -בפועל הכמות המופרדת בפחים החומים הינה זניחה ביותר. כ .6
 במשקי הבית.  

 פסולת ביחס לטון   יקרה יותר 50%גבוהה מאוד. למעלה מ  בפסולת זו  עלות הטיפול ,בנוסף .7
 רגילה. 

ד מקשה על  מה שמאו  ,בישובים לסבב פחים שבועי נוסף הפסולת האורגנית מחייבת אותנו  .8
 במועצה.  מערך הפינוי 

שנועדו לאריזות   בישובים פחים כתומיםהציב ל  כשלב משלים אנו בוחנים את האפשרות, .9
 ומפונים ללא עלות על ידי תאגיד המחזור תמיר. 

ויאפשר להגביר את    יתרום לשיפור פני הישובשמהלך זה ישפר את השרות, אנו מאמינים  .10
 סבבי פינוי הפסולת. 

 
 מנהל אגף שפ"ע.  -רביב מור  בכבוד רב,  - בהצלחה לכולנו  

 
 

 
 בדיקות דם 

קבלת קהל 

 אחיות 
 קבלת רופא

 קבלת קהל

 מזכירה 
 טיפת חלב 

 10:00-11:00  30;10:00-12 7:30-8:15 א'
בתאום עם 

 אורה

  8:00-9:00 11:30-14:00 10:00-14:00  ב' 

 ג' 
7:00-7:45 10:00-12:30 

 
 

  

 ד'
7:30-8:15 

10:00-12:30 
13:30-17:00 

13:30-16:30   

 7:30-8:15 ה'
12:30-11:30  
15:00-14:00  

 8:00-9:00 
 
 

  8:00-9:00  12:00 - 8:30  ו'
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 ממרכז משק 
 

 אירוח ביחידות הנופש 
 

 לחברי ותושבי שלוחותבשלב זה, ועד שיוחלט לגבי אלטרנטיבה ליחידות האירוח, הוחלט לאפשר  
 להשתמש בדירות הנופש לאירוח של משפחה או חברים. 

 

ש"ח ליחידה גדולה של שני    300-ש"ח לחדר ללילה ו  250מחירי השימוש ביחידות האירוח יהיו 
  חדרים.

 

בדירות יהיה כל הציוד הקיים כולל שמיכות כריות וכו' אך לא כולל מצעים. אנחנו נדאג לניקיון  
 בד(.  הדירות )לא תהיה אפשרות לנקות ל

 

 דניאלה תנהל את ההזמנות לאירוח ותדאג לניקיון ולכל מה שנדרש.  
 .  054-6746202 -מוזמנים לפנות לדניאלה לבירורים נוספים 

 

 ניתן להזמין גם את המועדון של הנופש בתיאום עם דניאלה.  
 

 החיוב יהיה דרך תקציב אישי או באמצעות כרטיס אשראי. 
 . חזי ליפשיץ  -שבת שלום              

 
 

 
 

 מזכירת הפנים של   המשולחנ
 

בעבר, המועמדים היו מגיעים אל הקיבוצים ומציגים   - מועמדים לתפקיד מזכ"ל הקיבוץ הדתי 
 את עצמם בפני החברים באסיפה. בנסיבות הקורונה הדבר לא מתאפשר.  

השבוע, חברי המזכירות ונציגי מזמו"ר הוזמנו להשתתף בשיחות "זום" על מנת להכיר את  
התנועה חולקו  שובי י המועמדים לתפקיד. המועמדים הציגו את עצמם והשיבו לשאלות. קיבוצי וי 

 שיח מכבד, ואכן כך היה. -לקבוצות, על מנת שבכל שיחת זום כמות המשתתפים תאפשר דו 
 ח לצוות האיתור של התנועה על התהליך. ו יישר כ

 נציגי מזמו"ר בשלוחות הם יחיאל נזרי, אריה שניידר ואני.
 

פוסט על פרויקט "שי אשר"  -השבוע התפרסמה כתבה בעיתון ג'רוסלם -כורכום ומורינגה 
 אלה.  מרפא צמחי בהובלת חברנו מנחם סטולפנר, במסגרתו מגדלים בשלוחות 

 עוד בהיותו בארה"ב מנחם שם לב לכך שאנשים עם מוגבלויות עובדים ועוסקים במלאכות  
 משמעות.  ניתן למצא להם עבודה עם יותר יהיה "לא משמעותיות" ותהה אם 

היום, כעבור שנים, מנחם מפעיל מלכ"ר בשם "שי אשר" שהוקם לזכר חבר יקר שהלך לעולמו.  
האקלים החם שלנו מתאים לגידול הכורכום והמורינגה, וסביבת החממה מתאימה לעבודה של  

 אנשים בעלי מוגבלויות. 
 וצלח! אם הכל ילך כמתוכנן, בחודש דצמבר יהיה כבר יבול ראשון, נקווה שיהיה מ

  הכתבה המלאה )באנגלית( תלויה על לוח המודעות.
 

עד היום, ניהול ותפעול מערכות הקיבוץ השונות סביב נושא הקורונה, נעשה על ידי  - צוות קורונה
טווח, כאשר לאחר שלב ה"חירום" הראשוני,  - לטפל באירועים קצרי   צוות צח"י. למעשה, מטרת הצח"י

באופן זה או   המשך הטיפול חוזר למוסדות הקיבוץ. כיוון שהקורונה כנראה תלווה אותנו עוד זמן רב 
 אחר, המזכירות מינתה צוות שיתכנס מעת לעת ובהתאם לצורך לטובת נושא זה.  

ה, קבלנו המלצות, עצות ותובנות מקיבוצים אחרים  התייעצנו עם נורית בורג ואפרת פולק מהמועצ
 והרכבנו את הצוות. 

מרכזת,  -מעתה, פרסומים בנושא קורונה יועלו ב"מקומי" על ידי צוות קורונה. הרכב הצוות: אני 
תרבות, חגית   -נושאים משפטיים, אורה טובי   -מחליף בהתאם לצורך, דגנית גל -צביקה וקסמן 

 לוגיסטיקה וגיוס מתנדבים,  -סיעוד ורווחה, חנן מלאכי -די( כהן בריאות, גדעון )גי -וקסמן 
 חינוך וגיל הרך.  -ג'ודי שניידר 

תודה רבה ליובל תורן יו"ר צח"י ולכל חברי צוות הצח"י על עבודתכם המרובה והמשמעותית  
 נושא זה עד כה!  בניהול ותפעול 
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תודה למי שהשיב על השאלון, התשובות שלכם    -   המשודרת   אסיפה שביעות רצון בנושא ה סקר  
 יסייעו להנהלת האסיפה לשפר לפעם הבאה. על מועד האסיפה הבאה וסדר היום יבוא פרסום נפרד. 

 

 התקיים השבוע ב"זום".    פורום עמיתים למנהלי קהילה ומזכירים של הקיבוץ הדתי 
לבניית   2020מעבר מביצוע תקציב בהפעם, הנושא העיקרי היה הכנת תוכניות עבודה. התמקדנו 

ציר זמן על מה לא ניתן לחזור. סביב המשמעויות של הקורונה הנושא היה חשוב   - 2021תקציב 
 השכלנו!   - ביותר לכל המשתתפים 

 תודה לאגף חברה של הקיבוץ הדתי ולרותם שכטר בפרט, על ארגון המפגש המקצועי.  
 משלוחות השתתפנו צביקה וקסמן ואני.

 

לבית דיגורקר הביאה כבוד למדינת ישראל, עם זכייתה באליפות אירופה  אושרת גרינשטיין 
(. הרמת משקולות מסוג זה מתייחסת לא רק לכוח  (kettlebellsבהרמת משקולות מסוג קטלבלס 

פיזי אלא גם לריכוז ושליטה מנטלית גבוהה. בהחלט כבוד גדול לשלוחות וכמובן לנורה ושמעון 
 ולכל המשפחה! 

 

 צוין בשלוחות במגוון פעילויות. מלאכיות הדממה   -שבוע מודעות לתסמונת רט 
תודה רבה לאורן גל/בנק הזמן, לוועדת חינוך ולבנות השירות הלאומי על העשייה המרובה  

  !₪ לעמותת תסמונת רט 8,000והמבורכת! נכון למועד כתיבת שורות אלה, הציבור תרם מעל 
 עולם חסד ייבנה.

 
 
 

 מהמזכירות 
 

  - החלטת מזכירות להעברת הסעיף לאישור האסיפהדיון  - הצעת החלטה לשינוי מבנה ארגוני 
 מרכזת הצוות, רפי אלון, אילן חרובי, איתן מאירפלד,   - בהשתתפות חברי הצוות: רננה שאול

רננה הציגה את הצעת  רותם שכטר. )חברה בצוות אך נעדרה מישיבת מזכירות זו( ו רותי פרס 
 התקיים דיון. הצוות, 

המזכירות תומכת במודל הארגוני שהציג הצוות, וממליצה להתחיל בתהליך להצגת   החלטה:
   המודל לחברים.

 

 בתקופת קורנה,   שגרהחיי שיטפל בנושא המזכירות ממנה צוות   -  "צוות קורונה" קמת ה
 ות הצח"י. מתוך הבנה שניהול שיגרת קורונה אינו תפקיד של צו 

צביקה וקסמן, גדעון )גידי(   ,צוות: דגנית גל, חגית וקסמן ב םברי ג'ודי פולסטר מרכזת הצוות, ח
במידה וחלילה ניקלע למצב שאינו מוגדר "שיגרת   ג'ודי שניידר.ו  כהן, אורה טובי, חנן מלאכי 

 קורונה" הניהול יחזור להיות תחת צוות צח"י. 
 

תהיה זכות של החבר, אשר אינה תלויה  הצעת החלטה כי יציאה לתקופת חופשה מיוחדת
ין יציאה לחופשה בתקנון  י באישור הקיבוץ, וזאת בכפוף לעמידתו של החבר בתנאים הקבועים לענ

 הקיבוץ ובנוהל חבר בחופשה מיוחדת. התקיים דיון. 
 המזכירות תומכת בהבאת הצעת ההחלטה לדיון ולאישור האסיפה.  החלטה:

 

ה  י כיוון שהשנה הקיבוץ לא יעביר את הפעימה השני שצביקה וקסמן עדכן  עדכון. - הסדרי בנים
לדון באיתור מקור לנושא   התקיים דיון בהשתתפות מנהל קהילה, מזכירת פנים וגזבר ,של המענק
להעביר  בה הקהילה לא תוכל ברציפות, שבמידה ותהיה שנה נוספת נאמר בפגישה  זה בעתיד.

הלה כלכלית להעביר סכום כסף מהעסקים לטובת נושא זה.  נעלה בקשה בהנהבנים,  כספי הסדר
 אישור האסיפה. גם הצעה זו טעונה במידה והנהלה כלכלית תתמוך בכך,  

 

 ג'ודי.   -שבת שלום                         
 

 
 

 ם שלו - שבת
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 שלום רב, 
 

 שבתות התנועה  
תוכניות יפות ועשירות לשבתות התנועה כבר גובשו, כולל תאריכים, מקומות אירוח, מרצים ומסלולי  
טיול. עם התפתחותה של מגפת הקורונה קיבלנו החלטה להעתיק את התוכניות למועד מאוחד יותר,  

לקיימן   נוכל  למגבלות שיהיו באותה עת.    AS-ISבתקווה שמתישהו במהלך שנת תשפ"א  בהתאם 
ר המעוצב שהוכן לקראת פרסום בעמודים ונגנז, ממתין לעריכה וגם אנחנו כאן ממתינים בסבלנות  הפליי 

 כך ייחודי שבא לידי ביטוי בשבתות אלו.  - לימים שבהם נוכל שוב לחזור ל'דיבוק החברים' הכל 
 

 2021לקראת בניית תקציב התנועה לשנת 
תחזית הביצוע לשנת  הקרנות את סיכומי הביניים ו אלו אנו בוחנים במזכירות הפעילה ובצוות    בימים
. במבט ראשוני, נראה שישנה עמידה ביעדים ובמסגרת,  תוך עודף תפעולי, בזכות תכנון 2020

בהוצאות.   צמצום  ועקב  משאבים(  וגיוס  )ממיזמים  חדשים  מקורות  הגדלת  ושמרני,  זהיר  וביצוע 
ל קטנה  ובנין  חיסכון  קרן  צוברים  אנו  לתוכנית  את  בהתאם  לבחון  סיימנו  טרם  השונים.  צרכים 

, נבקש לאזן בין תנופה  2021בתקציב  המשמעויות בתחום מוסדות ועמותות החינוך של התנועה.  
מצד שני, וכן להניח שהמציאות של הקורונה תימשך, לפחות    -והתחדשות מצד אחד, לבין יציבות  

על בתקופה הקרובה להשלמת  ולהתייחס לכך גם מבחינת התקציב. בתוך כך נפ  21ב)חלק מ(שנת  
באגף חברה )צמיחה ומעורבות חברתית( ובאגף הכלכלה    -מצבת כוח האדם בתחומים החסרים  

נבחן את הדרך המיטבית לניהול וליווי תחום מוסדות החינוך   -)מחלקת הכספים והנה"ח(. כמו כן  
יטוי לכך בתוכנית התנועתיים. תכנית הפעילות השנתית תדרוש מאיתנו התאמות למצב הקורונה, וב

 . 28/12העבודה. התקציב צפוי לדיון בישיבת המזמו"ר שתתקיים בעז"ה בי"ג בטבת, 
 

וולונטרית שתעסוק   –  קבוצת פיתוח ומעורבות בהמשך למפגש הפורום פתחנו קבוצת עמיתים 
  7  -ברלבנטיות התנועה לישוביה, חבריה, מוסדותיה ולחברה הישראלית. במפגש הראשון נכחו כ

התייחסויות מזכיר שהציף  בתהליך  העבודה,  ובאופי  המטרות  בחידוד  עסקנו  קהילה.  ומנהלי  ים 
מגוונות על זהות התנועה, מידת הזיקה אליה ומטרותיה. אנו רואים בקבוצה זו הזדמנות לשיתוף,  
העמקה והנעה של תהליכי חיבור בין התנועה ומוביליה, לבין ציבור החברים. אנו, חברי המזכירות  

לקדם את פועלה של    2021מברכים על המהלך ומקווים שבעזרתו נצליח במהלך שנת    הפעילה, 
 התנועה פנימה והחוצה.  

 

 התחלנו... ואיך כל זה קשור בסוף לכדור אחד אדום?  - כנס ההכשרה 
, במטרה לתת כלים לעבודה חינוכית במציאות   zoomכנס ההכשרה לצוותי החינוך נפתח השבוע ב

ענו את ד"ר נועם פיינהולץ, חוקר תקשורת, שלימד אותנו איך להעביר משתנה. ביום שלישי שמ
ואיך  אותו,  איך לספר  ובני הנוער,  איך לבנות את הסיפור שלנו מול הילדים  יעיל.  באופן  מסרים 

, ולמרות המרחק, להעביר מסרים באופן יעיל, שישנו מסר אחד ברור  ZOOMלהצליח גם דרך ה  
הוא הדימוי שמייצג אותו לאורך כל המפגש. ביום רביעי פגשו שהכדור האדום    –שמלווה אותנו  

איך ניתן להתמודד מול המציאות של   –הצוותים את יפה צוקרמן, שלימדה אותנו, בלי שום הנחות  
!!!( ובני נוער. כיצד ניתן להפוך להיות  6ריבוי זמן מסך וחשיפה לתכנים מיניים בקרב ילדים )מגיל  

יגשו לשאול אותם שאלות שכאלה(, עבור הילדים והנוער. יפה פרשה  למבוגרים 'שאילים' )כאלה ש
כלים ונתנה שפע דוגמאות שהמחישו למשתתפים כיצד ניתן ליזום שיחה באופן בטוח, בהתאמה 
לגיל, ולשמור על ערוץ פתוח, כך שנוכל להוות עבורם כתובת לשאלות, להסביר בצורה שתישמע  

חיבור ערכי, לוותר על צריכת תכנים לא מותאמים. הרצאות    באזניהם על הסכנות, ותכוון אותם מתוך
עבודה   תכנית  לבניית  כלים  הצוותים  יקבלו  שני  ביום  הבא.  בשבוע  גם  ממשיכות  ההכשרה  כנס 
מותאמת לצמיחה, גם ובעיקר מתוך השינוי. ביום שלישי נשמע את איתי מלר שיעסוק בכלים לשינוי  

ונסיים ביום רביעי במפגש נוסף עם הגב' יפה צוקרמן  התקשורת עם מתבגרים, ליצירת מוטיבציה,  
 ג על חינוך למיניות בריאה כבר בגיל הצעיר.-בהרצאה מותאמת לצוותי הגיל הרך ולמדריכי כיתות א

 
 . שבת שלום, אמיתי פורת וחברי המזכירות הפעילה

 


